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 Kulturnämnden 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus kl. 18.00 – 20.00 

 BESLUTANDE
Hans Peters (C) ordf 
Oliver Rykatkin (M) 1:e v ordf 
Monica Segerman (M) 
Vilma Mori Aguilar (M) 
Gertrud Lindgren (L) 
Lydia Liu (KD) 
Åsa Marnell (MP) 
Fredrik Holmqvist (V) 
Jonny Jergander (NL) (§ 63) 
Kerstin Hedén (S) (§ 63) 
Margareta Jonsson (NL) (§ 64-71) 
Lovisa Emanuelsson (S) (§ 64-71) 
 

ERSÄTTARE 
Joel Stenberg (C) 
Mathias Zachariassen (MP)  
Lovisa Emanuelsson (S)  
Rune Hemlin (M) 
Agneta Lydig (M) 
Adam Hofmann (M) 
Tony Svedenfjord (L) 
Margareta Jonsson (NL) 

Övriga deltagare Anders Mebius, Nadia Izzat, Anna Hörnsten, Ulrika Westin, Lars Nilsson, 
Eleonora Vasi, Petra Huisman, Inga Lundén (§ 63), Katarina Friskman (§ 
69) 

 

Utses att justera Fredrik Holmqvist  
Justeringsdatum 31 oktober 2016 Paragrafer §§ 63 - 71 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Maria Baeva 
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  Hans Peters 

 Justerande  

  Fredrik Holmqvist 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kulturnämndens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 25 oktober 2016 
Anslaget sätts upp 1 november 2016 
Anslaget tas ned 23 november 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  
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Innehållsförteckning 

§ 63 ...................................................................... Fel! Bokmärket är inte definierat. 
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Lån av elcykel på bibliotek .................................. Fel! Bokmärket är inte definierat. 
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§ 69 KUN 2016/77 

Inriktning för verksamheten vid museet Hamn 2018-
2022 samt upphandling av drift 

Beslut 
1. Kulturnämnden beslutar att upphandla drift av museet Hamns verksamhet för 

perioden 2018-2022. 
 

2. Kulturnämnden beslutar att museets verksamhet under 2018 till och med 2022 ska 
inriktas mot: 
 Att bibehålla karaktären av slagfältsmuseum. 
 Att bibehålla och utveckla kontakterna mot universitets- och forskarvärlden. 
 Att omfatta dåtids-, samtids- och framtidsperspektiv av Nackas historia, 

samtida och framtida kulturarv och möjliggöra tillfälliga utställningar  
 Att visa upp samlingar. 
 Att 300-årsminnet av slaget vid Stäket lyfts fram och uppmärksammas.  
 Att bredda mot målgruppen barn och unga men också fortsätta att attrahera 

och ge utrymme för målgrupperna inom nuvarande verksamhet. 
 Att vara en mötesplats med viss utökad verksamhet jämfört med idag 
 Att ha en samordnande roll i kulturarvsarbetet i Nacka 
 Att genom digitalisering utveckla museets utbud som komplement till den 

fysiska utställningsverksamheten. 
 Att samverkan med föreningsliv, näringsliv och andra intressenter i Fisksätra 

och övriga Nacka ska stimuleras, i syfte att utveckla verksamheten och sprida 
kunskap om museet. 

 Att samverkan med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka 
attraktionskraften. 

 Att de föreslagna ökade kostnaderna om 1,3 mkr ska ses över i syfte att läggas 
på en lägre nivå och det ska framgå i nämndens budget att det tas ur nämndens 
anslag för ”industrikulturarvet”. 

 Att undersöka möjligheter till utökade öppettider  

Ärendet 
Driften av museet Hamn upphandlades för 3 år sedan och avtal skrevs med Emotion AB, 
nuvarande driftsaktör, för perioden 2014-2017. Då avtalet löper ut i slutet av 2017 behöver 
en ny upphandling av driften ske. Inför upphandlingen föreslås en inriktningen för museet 
som kommer styra verksamhetsutvecklingen. Museet Hamns inriktning ska omfatta ett 
dåtids-, samtids- såväl som ett framtidsperspektiv samt bidra till att skapa förutsättningar 
för hållbarhet, förståelse, meningsskapande och dialog om Nacka förr, nu och i framtiden. 
Slaget vid Stäket, Fisksätra och det framtida Nacka ska symboliskt hålla ihop verksamheten  
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§ 69 forts  
 
utifrån de tre tidsperspektiven. Museet ska utvecklas till en mötesplats och vara öppet hela 
året.  Verksamheten ska prioritera barn, unga och samverka med skolan. I uppdraget ingår 
också att visa samlingarna och att anta en samordnande roll inom kulturarvsarbetet i 
Nacka. Den framtida verksamheten ska utnyttja digitaliseringens möjligheter för att nå nya 
målgrupper och vara en framtidsinriktad kulturarvsaktör digitalt såväl som analogt. 
Verksamheten ska följa med omvärldsförändringar och trender som pekar på behov av fler 
öppna och lättillgängliga mötesplatser, möta ett växande intresse för kulturarv, mer 
deltagarinvolvering och samt inkludera samtidens berättelser för att skapa förståelse för vad 
som är ett arv och ett blivande kulturarv. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2016 
Bilaga 1: Kulturarv Nacka - en omvärldsanalys framåt 2030 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu 
(KD) yrkade gemensamt att kulturnämnden beslutar att anta punkt 2 i följande lydelse:  
 
Kulturnämnden beslutar att museets verksamhet under 2018-2022 ska inriktas mot: 

- Att bibehålla karaktären av slagfältsmuseum. 
- Att bibehålla och utveckla kontakterna mot universitets- och forskarvärlden. 
- Att omfatta dåtids-, samtids- och framtidsperspektiv av Nackas historia, 

samtida och framtida kulturarv och möjliggöra tillfälliga utställningar  
- Att visa upp samlingar. 
- Att 300-årsminnet av slaget vid Stäket lyfts fram och uppmärksammas.  
- Att bredda mot målgruppen barn och unga men också fortsätta att attrahera 

och ge utrymme för målgrupperna inom nuvarande verksamhet. 
- Att vara en mötesplats med viss utökad verksamhet jämfört med idag 
- Att ha en samordnande roll i kulturarvsarbetet i Nacka 
- Att genom digitalisering utveckla museets utbud som komplement till den 

fysiska utställningsverksamheten. 
- Att samverkan med föreningsliv, näringsliv och andra intressenter i Fisksätra 

och övriga Nacka ska stimuleras, i syfte att utveckla verksamheten och sprida 
kunskap om museet. 

- Att samverkan med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka 
attraktionskraften. 

- Att de föreslagna ökade kostnaderna om 1,3 mkr ska ses över i syfte att läggas 
på en lägre nivå och det ska framgå i nämndens budget att det tas ur nämndens 
anslag för ”industrikulturarvet”. 

- Att undersöka möjligheter till utökade öppettider.   
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§ 69 forts  
 
Åsa Marnell (MP) yrkade avslag på Alliansens gemensamma ändringsyrkande.   
 
Åsa Marnell (MP) yrkade vidare, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S), Fredrik 
Holmqvist (V) och Margareta Jonsson (NL), avslag på punkt 1 i tjänsteskrivelsens förslag 
till beslut om att upphandla drift av museets HAMNs verksamhet.  
 
Åsa Marnell (MP) yrkade vidare, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S) och Fredrik 
Holmqvist (V), bifall till punkt 2 i tjänsteskrivelsens förslag till beslut.  
 
Margareta Jonsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med 
synpunkter från befintliga aktörer i Hamn.  

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde först Margareta Jonssons (NL) återremissyrkande mot 
avslag och fann att nämnden hade avslagit återremissyrkandet. Ärendet skulle behandlas vid 
dagens sammanträde.   
 
Därefter ställde Hans Peters (C) den första beslutspunkten i kultur- och fritidsenhetens 
förslag till beslut om att upphandla drift av museets verksamhet mot Åsa Marnells (MP) 
avslagsyrkande och fann att nämnden hade bifallit kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut.  
 
Med avslag på Åsa Marnells (MP) bifallsyrkande beslutade nämnden att avslå den andra 
beslutspunkten i kultur- och fritidsenhetens förslag gällande inriktning av museets 
verksamhet.  
 
Slutligen ställde Hans Peters (C) Alliansens ändringsyrkande mot Åsa Marnells (MP) 
avslagsyrkande och fann att nämnden har bifallit Alliansens ändringsyrkande.  

Reservationer 
Lovisa Emanuelsson (S) reserverade sig mot den första beslutspunkten om 
upphandling av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande: 
 
”Socialdemokraterna i Nacka är för att museet Hamn som skildrar dåtids-, samtids- och 
framtidsperspektiv av Nackas historia, samtida och framtida kulturarv bör drivas i 
kommunal drift. Den nuvarande entreprenören har efter ett treårigt arbete sagt upp driften 
av museet och museets framtid kommer nu upphandlas. Socialdemokraterna anser att det 
är viktigt att Hamn som en viktig aktör för att föra fram Nackas lokala historia och 
kulturarv finns till för medborgarna och att det finns en långsiktig ambition i  
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§ 69 forts  
 
samhällsbygget. Nackas kulturarv är för viktig för att läggs ut på entreprenad.  Det finns 
även synergier att vinna på att lägga museet i kommunal drift, genom att långsiktig 
samarbeten kan säkerhetsställas mellan exempelvis museet och skolor i nacka.  
  
Det är beklämmande att alliansens kulturpolitiker med sitt tilläggsyrkanden vill skära ner på 
medborgarnas tillgång till sitt kulturarv genom att minska anslaget och kulturbudgeten trots 
tjänstemännens beräkningar.  
  
I alliansens tilläggsyrkande finns risk för detaljstyra verksamheten. Det är inte en 
kulturpolitikers plats att tala om för en verksamhet hur de ska uppfylla sitt uppdrag utan att 
formulera vad uppdraget är. Det står bland annat i alliansen tilläggsyrkande att ”samverkan 
med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka attraktionskraften”. 
Socialdemokrater välkomnar att det sker samarbeten mellan verksamheter och 
kommersiella aktörer men det är inte kommunpolitikers jobb att detaljstyra vilka 
kommersiella aktörer en verksamheter bör och inte bör samarbeta med. Vi står också fast 
att tjänstemännen gjort en rättvis beskrivning av Hamns verksamhets inriktning under 2018 
till och med 2022 där det finns tydliga inriktningar.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig mot den första beslutspunkten om 
upphandling av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande:  
 
”Museet HAMN i Fisksätra behöver få ett långsiktigt stöd genom kommunal drift. Det är 
ett nytänkande och lekfullt slagfältsmuseum, med en levande utställning om Sveriges mest 
tätbefolkade ort. Vi vill att kopplingen till dagens samhälle förstärks ytterligare, både genom 
innehåll och samverkan. Vi vill att tillräckliga medel och resurser tillförs för att låta museets 
potential nå ut i såväl lokalsamhället som i omvärld.  
 
Framförallt är det viktigt att den kompetens, erfarenhet och engagemang som finns i 
museiledning tillvaratas i utvecklingsarbetet. Museet skall vara en integrerad del av 
kommunen, inte en motpart vid förhandlingsbordet – eller som nu, inte ens inbjudits att 
vara med och diskutera museets framtida inriktning. 
 
Därför reserverar Vänsterpartiet sig mot beslutet.” 
 
Åsa Marnell (MP) reserverade sig mot den första beslutspunkten om upphandling 
av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande:  
 
”Alliansens tilläggsyrkande kring museets framtida verksamhet betyder i realiteten att 
alliansen drar ned kulturbudgeten med sitt nu beslutade förslag. Det här gör Miljöpartiet  
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§ 69 forts  
 
beklämda. Alliansen skulle istället kunna visa en viljeriktning och en ambition för museet 
HAMNs framtida verksamhet. 
 
Miljöpartiet vill att museet HAMN är en inkluderande kulturarvsaktör i Nacka. Kulturarv 
omfattar både materiella och immateriella lämningar liksom historiska och nutida 
föreställningar om dessa. Kulturarv är aldrig något fast utan skapas och används för olika 
syften. Både gemenskap och konflikter kan uppstå när föremål, platser eller händelser lyfts 
fram som ett viktigt kulturarv. Den som kan göra anspråk på historien, kan göra anspråk på 
framtiden. Arbetet med att bevara vårt kulturarv ska utgå från jämställdhet, normkritiska 
perspektiv och mångfald. 
  
Miljöpartiet anser att kulturarv ska skapa gemenskap och öppenhet i vårt gemensamma 
samhällsbygge, därför är det viktigt att kulturarvet är inkluderande d v s att alla i Nacka 
känner att de är en del av kulturarvet. Det är ett viktigt arbete att tillgängliggöra kulturarvet 
för medborgarna och museet HAMN är där kommunens viktigaste aktör. Museet HAMN 
ska lyfta fram och vara en sammanhållande kraft i kommunens kulturarvsarbete. Museet 
ska få ett utökat uppdrag att arbeta med kommunens kulturarv, både det materiella och det 
immateriella, utifrån jämställdhet, normkritiskt perspektiv och mångfald. Vi vill att museet 
ska ha ett aktivt arbete gentemot alla Nackas skolor för att kommunens elever ska kunna ta 
del av museets utställningar och andra verksamheter. Hembygdsgårdarna i Nacka är också 
betydelsefulla för det långsiktiga kulturarvsarbetet, särskilt då med det lokala närområdets 
historia i fokus. I museet HAMNs utökade uppdrag ingår också att samverka med Nackas 
hembygdsgårdar. 
  
Miljöpartiet vill att kommunens museum HAMN ska drivas av kommunen istället för att 
låta en entreprenör sköta verksamheten. Vi vill riva upp beslutet att lägga ut museets drift 
på en entreprenör. Tills detta händer vill vi bevaka utvecklingen av hur museet sköts.” 

Protokollsanteckningar 
Margareta Jonsson (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Nacka säger sig vilja ta tillvara på individens egen kunskap, förmåga och kompetens. 
Bakgrunden till den tjänsteskrivelse som ligger till bas för förslag till beslut visar på stora 
brister i förankring bland viktiga nyckelpersoner i verksamheten och i Fisksätrasamhället i 
övrigt. Nackalistan yrkar på ett tillägg i materialet efter ett förankringsarbete där de nu 
aktiva aktörerna i Hamn också får komma till tals och komplettera med hur de ser på 
kommande utveckling av verksamheten.”  


